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U protekla 24 sata zabilježeno je 388 novih slučajeva pa je broj aktivnih slučajeva u Hrvatskoj

danas ukupno 2.313. Među njima je 798 pacijenata na bolničkom liječenju, od toga su na

respiratoru 73 pacijenta. U protekla 24 sata oporavilo se 358 osoba, a testirano je njih 4.986.

Od 25. veljače 2020., kada je zabilježen prvi slučaj zaraze u Hrvatskoj, do danas su ukupno

zabilježene 239.254 osobe zaražene novim koronavirusom, od čega 388 u protekla 24 sata.

231.534 osobe su se oporavile, od toga 358 u protekla 24 sata.

U protekla 24 sata preminulo je 8 osoba, ukupno 5.407 osoba.

Do danas je ukupno testirano 1.293.415 osoba, od toga 4.986 u posljednja 24 sata.

U samoizolaciji je trenutno 11.725 osoba.

Stožer: Imamo potvrđeno 11 slučajeva britanskog soja

Krunoslav Capak, ravnatelj Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo rekao je da u ovom tjednu

imamo 1597 novooboljelih dok je prošli tjedan bilo 1678, što je za 5 posto manje oboljelih, nego

tjedan prije. Također, ovo prvi put da je dnevna brojka nešto malo veća od brojke prije tjedan

dana.

Istaknuo je da je 14-dnevna incidencija u Hrvatskoj 111,4. Najvišu incidenciju ima Splitsko-

dalmatinska županija 181,4, a najnižu Istarska 27,8.

- Prema EU-u Hrvatska je na 3 mjestu. Nižu incidenciju imaju samo Finska i Danska, a trenutno

najvišu ima Češka republika, rekao je, te dodao da se po stopi smrtnosti nalazimo na 19. mjestu

od 27 zemalja Europske unije.

Dodao je i da do sada imaju 11 potvrđenih britanskih sojeva, te da je u posljednja 24 sata

testirano 17 uzoraka od kojih je 10 sumnjivo novu varijantu.

Alemka Markotić, ravnateljica Klinike za infektivne bolesti "Dr. Fran Mihaljević" rekla je da jučer

bila europska platforma EK-a za Covid i da se dosta razgovaralo o mutirajućim varijantama

virus kao i o dijagnostici.

- Plan EK-a je uložiti značajnija sredstva u testove koji će u mogućnosti detektirati različite

poznate varijante virusa jer je to brže od sekvencioniranja. To će biti multiplex testovi koji će

moći u isto vrijeme iz jednog uzorka detektirati više varijanti. Međutim, trebat će vremena da se

ti testovi razviju da budu efikasni i pouzdani i da se na njih možemo osloniti, rekla je Markotić. 

Dolazak cjepiva

Kad je riječ o cjepivima Capak je rekao kako bi sljedeći tjedan trebalo stići 23.400 doza Pfizera.

- Danas smo danas potvrdu Moderne da će 25. veljače stići 16.800 doza, a u zadnjem tjednu

veljače trebali bi dobiti i 52.658 doza AstraZenece. Do kraja ožujka bit će nešto više od 700.000
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doza ako svi ispune svoje obveze, rekao je.

Na pitanje kada se očekuje završetak druge faze cijepljenja rekao je da je to teško predvidjeti,

ali da će uskoro početi raditi platforma gdje će se ljudi moći prijavljivati, te da će tada puno

sigurnije moći reći koliko se ljudi u toj drugoj fazi - kronični bolesnici i stariji, želi cijepiti. 

Beroš o nabavi ruskog cjepiva

Ministar zdravstva Vili Beroš komentirao je nabavljanje ruskog cjepiva Sputnjik V.

- Sve ovisi o dinamici kojom će pristizati cjepivo koje je dogovoreno u kontekstu Europske unije i

Europske komisije. Znamo koji je modalitet uvoza ruskog cjepiva ukoliko ono nije odobreno od

EMA-e. U tom kontekstu obratili smo se ruskim zdravstvenim vlastima da nam dostave

određenu dokumentaciju, rekao je te dodao: Naše je nastojanje da za hrvatske građane

napravimo sve što je moguće, ali spekt kvalitete znači sigurnost, učinkovitost i neštetnost

cjepiva je prioritet. Sve što je neprovjereno i ne može se provjeriti ne dolazi u obzir. 

Božinović o covid-putovnicama

Ministar unutarnjih poslova te načelnik Nacionalnog stožera civilne zaštite Davor Božinović,

rekao je da su dosad otkrivena 372 slučaja pokušaja ulaska u Hrvatsku s krivotvorenim PCR

testovima.

Osvrnuo se i na covid-putovnice.

- Radi se o osjetljivoj materiji s obzirom na činjenicu da se u Europi smatra da ne bi trebalo doći

do diskriminacije. Mi ćemo se postaviti praktično. Već smo razgovarali s nadležnim

ministarstvom. S jedne strane još uvijek je prerano istrčavati toliko ispred, ali s druge strane

postoje kontakti s trećim državama koje su potencijalno, ali i dokazane kao tržišta za hrvatski

turizam. Moramo turizam pokrenuti i napraviti sve da i ove godine zabilježimo uspješnu sezonu,

uspješniju od prošle, rekao je.

Komentirao je i izjavu predsjednika Zorana Milanovića, da bi cjepivo kupio i od čečenske

mafije.

- Teško je to komentirati. Postoji procedura, o kojoj je puno puta sve rečeno, kako se

odobravaju cjepiva, i na europskoj i na nacionalnoj razini. Naravno da kad se pojave problemi,

gledaju se i druge mogućnosti. Mi ćemo razgovarati i razgovaramo s onima koji proizvode

cjepiva, rekao je.

Ministar Beroš dodao je da je njegova izjava sigurno bila figurativna.

- Ne vjerujem da je mislio da bi se od mafije moglo išta kupiti jer ne posluje legitimno i legalno.

Zadatak Vlade RH je na legalni način građanima omogućiti nabavu cjepiva, rekao je.

Procijepljivanje većeg dijela stanovništva
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Na pitanje kad bi se moglo procijepiti veći dio stanovništva Capak je rekao da je to teško

procijeniti.

- Mi imamo osobe koje su preboljele covid. Problem je što ne znamo koliko kod tih osoba traje

imunitet. Ne znamo ni koliko će trajati imunitet od cjepiva, s obzirom da su kratko u upotrebi.

Kad nam naraste broj onih koji su imunih neće biti toliko osjetljivih osoba da bi se virus mogao

brzo širiti i raditi probleme. Očekujemo da će pred ljeto situacija biti puno bolja. U međuvremenu

saznali smo da AstraZeneca ima istraživanja koja pokazuju da njihovo cjepivo štiti i od

transmisije virusa, što znači da ako se cijepite s AstraZenecom vjerojatno nećete trebati nositi

masku, jer se virus ne može replicirati na sluznici nosa. Takvu informaciju nemamo za druga

cjepiva, rekao je Capak.

Božinović o dodatnom popuštanju mjera

Ministar Božinović osvrnuo se i na dodatno popuštanje mjera.

- Mi bilježimo danas određeni mali, ali ipak rast i u ovom trenutku ne bi davali ocjenu toga. To

može biti posljedica vala zahlađenja pa ćemo vidjeti kad zatopli kako će se kretati brojevi i što

će nam pokazati za tjedan, dva. Ne precjenjujemo ovaj podatak, ali ga i ne podcjenjujemo. Irska

je konstatirala da su dosegnuli plato i da neće relaksirati mjere do svibnja. Mi ne želimo najaviti

ništa drugo od onoga što se komunicira posljednjih dana da je naša sljedeća prolazna točka kraj

veljače i početak ožujka i sigurno ćemo nastaviti donositi odluke na temelju vlastitih promišljanja

i modela. Moramo biti svi skupa svjesni da se mora zadržati oprez i da se mora nastaviti

disciplinarno provoditi sve mjere - distanca, maska, dezinfekcija, provjetravanje, ali i one koje su

posebno izrađene za pojedine djelatnosti i događaje. To nam mora postati refleks jer se ne bi

trebalo kockati s povoljnim rezultatima koje imamo, rekao je Božinović dodavši da se nada da

će nam epidemiološka situacija omogućiti da se dodatno učvrstimo na ljestvici zemalja EU-a

koja ima najlakše restriktivne mjere u ovom trenutku, donosi Htv.

(iPress)
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